
Trzemeszno, dnia 24.07.2012 r.  
 
 
RO.0004.116.2012  

 
Pan  
Wiesław POKORSKI  
Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Trzemesznie  

 
 
 
Odpowiadając na pismo z dnia 7 lipca 2012 r. znak RO.0004.116.2012 r., które otrzymałem  

10 lipca 2012 r. w sprawie interpelacji oraz wniosków zgłoszonych w trakcie obrad XXXI/2012 sesji 
Rady Miejskiej w Trzemesznie w dniu 27 czerwca 2012 r. informuję, co następuje:  
 
I . INTERPELACJE 
 
1. Radny Zbigniew Matelski zapytał, czy przewiduje się zmianę lokalizacji świetlicy 

socjoterapeutycznej i przeniesienie z Hali Widowiskowo – Sportowej do budynku Alumnatu? 
/ interpelacja została przekazana Burmistrzowi na piśmie dnia 29.06.2012 roku/. 
Odpowiedź: 

Zmiana lokalizacji  Świetlicy  Socjoterapeutycznej jest  brana  pod uwagę. Taki  wniosek,  czy  
sugestia padła kiedyś także na jednej z komisji Rady Miejskiej. W grę wchodzi budynek alumnatu. 
Na ten temat prowadzone były rozmowy z parafią i kurią. Odbyły się też spotkania robocze w tej 
sprawie. W ostatnim czasie odbyła się wizja budynków alumnatu i przyległego ogrodu. Na ten 
temat prowadzę rozmowy z proboszczem, pracownikami RI, RGNK, dyr. OPS. Na ten temat 
rozmawiali też ze mną dyrektor OSiR oraz radni RM. Ta sprawa jest omawiana przez mnie z Panią 
Kierownik Bilewską. W najbliższy czasie razem z Panią Kierownik dokonam wizji lokalnej 
pomieszczeń alumnatu. Czekam też na szacunkowe koszty remontu wskazanych pomieszczeń 
alumnatu. Dopiero po opinii Pani Kierownik i po poznaniu kosztów zorganizuję spotkanie  
w przedmiotowej sprawie z udziałem zainteresowanych stron i podejmę decyzję w tej sprawie.  

 
2. Radna Eleonora Mądra pytała, czy został załatwiony wniosek Pani …………….. 

………… w sprawie zalewania gospodarstwa przez wodę? 
Odpowiedź: 

Urząd Miasta i Gminy w Trzemesznie jest w posiadaniu dokumentacji technicznej na 
wykonanie kolektora deszczowego w miejscowości Zieleń. Posiadamy również oświadczenia 
właścicieli gruntów, którzy wyrażają zgodę na przejście z kolektorem deszczowym przez swoje 
działki.  

Wykonania kolektora planowane jest w III kwartale 2012 r., po zbiorze płodów rolnych z w/w 
działek oraz zabezpieczeniu środków finansowych w budżecie gminy, jak również ze strony Pani 
……………….. . 
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Kazimierza Ciesielczyka – 
Inspektora ds. gospodarki wodnej. 
 

3. Radny Leszek Figaj – jak została rozpatrzona sprawa dotycząca ogrzewania lokalu mieszkalnego 
zajmowanego przez Pana ……….. w budynku szkolnym w Zieleniu? Przez okres 4 tygodni nie 
ma w tej sprawie żadnej odpowiedzi. 
Odpowiedź: 

Do dnia 15.08.2012 r. Burmistrz podejmie decyzję dotyczącą dalszego przeznaczenia budynku 
byłej szkoły podstawowej w Zieleniu. Jeśli okaże się, że budynek nie będzie ogrzewany wtedy 
TPK przystąpi do wykonania indywidualnej instalacji C.O. w budynku mieszkalnym zajmowanym 
przez Państwa …………………… . 
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Źródło ciepła czyli piec zostanie zainstalowany w piwnicy budynku. 
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Krzysztofa Tomczaka – 
Dyrektora TPK. 
 

4. Radny Zbigniew Matelski wnioskował, aby odpowiedzi na interpelacje i wnioski następowały  
od razu na sesji / pod koniec obrad/, tak jak to miało miejsce w przeszłości. 
Odpowiedź: 
 W miarę możliwości odpowiedzi na interpelacje i wnioski będą następowały od razu na sesji. 
Dotyczyć to jednak będzie prostych i oczywistych spraw. W związku z tym, że wiele interpelacji  
i wniosków radnych dotyczy spraw trudnych, złożonych i skomplikowanych, odpowiedzi na nie 
będą następowały po sesji i będą przekazywane radnym w formie pisemnej. Będzie się można do 
nich odnieść na kolejnej Sesji Rady Miejskiej. Wyjątkiem od tego będą oczywiście sytuacje 
nadzwyczajne, gdzie konieczna będzie natychmiastowa reakcja i odpowiedź na interpelację, 
wniosek czy zapytanie radnego. Radni często bardzo wnikliwie analizują odpowiedzi na wnioski  
i interpelacje, dlatego też zbyt pochopne odpowiadanie na zapytania, wnioski i interpelacje nie 
służy niczemu dobremu i może być w przyszłości wykorzystane przeciwko pracownikom UMiG 
oraz organowi wykonawczemu. Chcąc uniknąć tego typu sytuacji zdecydowałem,  
że większość odpowiedzi będzie przekazywana po konsultacji w formie pisemnej, po sesji Rady 
Miejskiej.  
 

5. Radna Maria Dziel – kiedy będą pomalowane wiaty w Kruchowie? Prace miały być wykonane  
do końca czerwca?  
Odpowiedź: 

 Przedmiotowe wiaty w Kruchowie zostaną odmalowane i naprawione do 3 sierpnia bieżącego  
     roku. 

Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Norberta Dombka – Podinsp. ds.  
       drogownictwa.  

 
II WNIOSKI 
  
6. Radny Zbigniew Matelski – czy nie będzie problemów z przygotowaniem budżetu gminy na 2013 

rok? Czy Pan podejmie w tej sprawie jakieś działania, abyśmy mogli normalnie funkcjonować,  
bo mówił Pan, że podejmie radykalne działania, że sobie kogoś dobierze? 
Odpowiedź: 

Zawsze są problemy z przygotowaniem budżetu gminy na dany rok budżetowy. Tak też  
z pewnością będzie z konsultowaniem budżetu na 2013 rok. Budżet na 2013 rok poddam szerszej 
konsultacji. Propozycje poszczególnych zapisów budżetowych w fazie jego konstruowania 
poddane zostaną konsultacji z kierownikami jednostek organizacyjnych gminy. Skłaniam się ku 
budżetowi zadaniowemu. Aktualnie przeprowadzana jest bardzo dogłębna analiza finansowa 
gminy. Analiza obejmuje zapisy tegorocznego budżetu, ale również zapisy Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. Rada Miejska na mój wniosek odwołała Skarbnika Gminy. To jak na razie najbardziej 
radykalna decyzja, która wcześniej została bardzo dokładnie przemyślana. Prowadzę rozmowy  
z kandydatami na skarbnika. Mam nadzieję, że zakończą się one powodzeniem i nowy skarbnik, 
który będzie miał do odegrania kluczową rolę, pomoże skonstruować budżet gminy na 2013 rok. 
To będzie bardzo trudne zadanie, tak jak trudna jest sytuacja finansowa gminy. Trudna, ale nie 
beznadzieja. Nowy skarbnik otrzyma też dodatkowe wsparcie. Sytuację finansową gminy ma też 
poprawić skuteczne odzyskiwania VAT, co jak na razie nie udało się służbom finansowym UMiG.  

Jako Burmistrz Miasta i Gminy podpisałem stosowną umowę zlecenia w tej sprawie.  
 
7. Radny Zbigniew Matelski wnioskował o wykonanie niezbędnych przejść od ulicy Kopernika  

do ulicy Toruńskiej (Ogródek Jordanowski). Jeżeli gminy nie stać na położenie kostki, to należy 
wykonać przejście w taki sposób, aby dzieci mogły przejść tamtędy suchą nogą. 
Odpowiedź: 

Na dzień dzisiejszy Urząd Miasta i Gminy w Trzemesznie nie posiada odpowiednich środków 
finansowych na ułożenie nowej nawierzchni na w/w przejściu.  



 3 

W trakcie wykonywania remontu dróg gruntowych na terenie miasta i gminy Trzemeszno 
przedmiotowe przejście zostanie utwardzone i zagęszczone kruszywem twardym łamanym.  
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Norberta Dombka – Podinsp. ds.  

       drogownictwa.  
 
8. Radny pytał o rozliczenie budynku przy ul. Jana 11 za centralne ogrzewanie i przypomniał,  

że w dniu 16 kwietnia miało się odbyć spotkanie, o wyniku którego radny miał być 
poinformowany. Czy Wspólnota Mieszkaniowa wycofała się, pytał Pan Matelski, podkreślił 
jednocześnie, że gmina poniosła nakłady na ten budynek. Czy my nie będziemy ponosić zbyt 
wysokich kosztów, pytał radny?  
Odpowiedź: 

Rozliczenie za centralne ogrzewanie w budynku przy ul. Św. Jana 11 za sezon grzewczy 
2011/2012 będzie odbywało się wg rozliczenia z podzielników ciepła. W dniu 29.05.2012 r. 
Wspólnota Mieszkaniowa przy ul. Św. Jana 11 podjęła Uchwałę nr 3/2012 w sprawie anulowania 
Uchwały nr 1/2012 dotyczącej zawieszenia rozliczenia zużycia ciepła wg podzielników.                             
Tak więc rozliczenie za C.O. będzie wg dotychczasowych zasad. 
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Krzysztofa Tomczaka – 
Dyrektora TPK. 

 
9. Pan Matelski pytał również o kwestię związaną z przekazaniem zbiorów muzealnych po byłej 

Izbie Pamięci w Niewolnie i przypomniał, że spotkanie poświęcone tej sprawie miało się odbyć  
w kwietniu br. Radny dodał, że nie był obecny w tym czasie w Trzemesznie, ale wie  
od Towarzystwa Miłośników Zabytków Historycznych, iż była deklaracja, że zbiory zostaną 
przekazane po zjeździe rodzinnym. Chciałbym, powiedział radny, aby przynajmniej jedna osoba, 
która przekazała zbiory / Pani Maria/ mogła się cieszyć, aby można było z tego korzystać. Osoba, 
o której mowa przekazała cenny eksponat, a nie jest on nigdzie eksponowany. 
Odpowiedź: 

W dniu 15 maja 2012 r. p. ………………… przekazała informację nt. posiadanych przez nią 
zbiorów, które mogłyby znaleźć się w nowej ekspozycji Izby Pamięci w Niewolnie. 
Po okresie urlopowym Przewodniczący Komitetu Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa  
w Trzemesznie ponownie skontaktuje się z osobą, która zaplanowała scenariusz istniejącej 
ekspozycji w izbie oraz z projektantami, którzy ją wykonali w celu zorganizowania spotkania  
z udziałem tych osób oraz osób bezpośrednio zaangażowanych. 
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pani Edyty Kubiak Inspektora  
ds. promocji i pozyskiwania funduszy unijnych.  

 
10. Radny wnioskował o zamieszczanie nagrań z posiedzeń Komisji w Internecie.  

Odpowiedź: 
Wniosek Pana Radnego wiąże się ze zwiększeniem kosztów Protokoły z posiedzeń Komisji 

Rady Miejskiej są do wglądu i są ogólnie dostępne. Aktualnie nie zamierzam zamieszczać nagrań 
z posiedzeń Komisji w Internecie.  

 
11. Przewodniczący Rady Miejskiej Wiesław Pokorski przypomniał, że 29 czerwca mija termin 

składania wniosków o 0.6 % rezerwy oświatowej i zapytał, czy takie wnioski zostały złożone? 
Odpowiedź: 

Kryteria podziału 0,25% rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2012 zostały 
ogłoszone 30 maja br. Terminy składania wniosków zgodnie z kryteriami przedstawiają się 
następująco: 
I - korekta kwot części oświatowej subwencji z tytułu błędów statystycznych – do 29 czerwca i 26 
października 2012 r.   
II - wzrost zadań szkolnych i pozaszkolnych w stosunku do danych przyjętych do naliczenia 
algorytmem części oświatowej subwencji ogólnej na 2012 r. – do 29 czerwca oraz 26 października 
2012 r. (pierwszy termin nie dotyczy naszej gminy) 
III – pomoc jednostkom samorządu w przypadkach losowych (ogień, grad, uderzenie pioruna, itp. 
– 29 czerwca, 7 września i 26 października 2012 r. (w pierwszym terminie nie było takich 
zdarzeń), 
IV – dofinansowania kosztów wypłaty odprawy dla zwalnianych nauczycieli – do 12 października, 
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V – inne zadania o charakterze jednorazowym z wyłączeniem zadań inwestycyjnych, remontów 
bieżących, wyposażenia w sprzęt i pomoce dydaktyczne, urlopów na poratowanie zdrowia, 
dofinansowania związanego z nauczaniem indywidualnym, realizacją podwyżek na 
wynagrodzenia dla nauczycieli i skutkami awansów zawodowych nauczycieli – do 28 września 
2012 r. 
Nie będą przyjmowane wnioski niezgodne z kryteriami od I do V. 

Do tej pory nie wystąpiły w gminie przesłanki upoważniające do wystąpienia o dodatkowe 
środki a terminy składania wniosków zgodnych z kryteriami, które gmina spełnia nie zostały 
przekroczone. 
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Mirosława Świerkota – 
Dyrektora ZOS.   

 
12. Radny Krzysztof Szapował poinformował, że można składać wnioski w ramach Programu  

„ Radosna szkoła”.  
Odpowiedź: 

Zespół Obsługi Szkół wystąpił o dofinansowanie zakupu pomocy dydaktycznych z programu 
Radosna Szkoła i otrzymał środki, w maksymalnej wysokości, dla każdej ze szkół. Środki 
otrzymano i rozliczono w 2010 r. Gminy mogą ubiegać się o środki zarówno na zakup pomocy 
dydaktycznych, jak i na dofinansowanie szkolnych placów zabaw, ale na każdy cel tylko jeden raz. 
Do tej pory nie wystąpiono o dofinansowanie do szkolnych placów zabaw. O ile na zakup pomocy 
można było uzyskać wsparcie w wysokości 100% wartości zamówienia, na plac zabaw można 
uzyskać wsparcie w wysokości nie większej niż 50% zadania. Program rozróżnia budowę dwu 
rodzajów placów zabaw: małych, o powierzchni 240 m2, dużych – 500 m2. Dla każdego z nich 
określone są szczegółowe wymagania, a wartość wynosi od 63 do 140 tys. zł. żadna ze szkół nie 
dysponuje własnymi środkami pozwalającymi na złożenie wniosku (aby złożyć wniosek należy  
w budżecie jednostki posiadać co najmniej 50% środków niezbędnych do wykonania zadania). 
Odpowiedzi udzielono na podstawie informacji otrzymanej od Pana Mirosława Świerkota – 
Dyrektora ZOS.   

 
13. Radny Leszek Figaj wyraził niezadowolenie, że już kolejny rok nie złożono wniosków o przydział 

środków z rezerwy oświatowej. Widocznie mamy za dużo pieniędzy, powiedział radny. Jeżeli nie 
złożymy wniosku, tych pieniędzy nikt nam tak po prostu nie da.  
Odpowiedzi udzielono w pkt 11.  

 
 
 

Burmistrz  
 

/-/ Krzysztof Dereziński  
 
 
 
 
Otrzymują:  
1. Pan Zbigniew Matelski – Radny Rady Miejskiej w Trzemesznie  
2. Pani Eleonora Mądra  - Radna Rady Miejskiej w Trzemesznie  
3. Pan Leszek Figaj – Radny Rady Miejskiej w Trzemesznie  
4. Pani Maria Dziel – Radna Rady Miejskiej w Trzemesznie  
5. Pan Krzysztof Szapował – Radny Rady Miejskiej w Trzemesznie  
6. a/a 
 
 


